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Oficielníjnávštova členů předsednictva ČSMS v ?1aúarsku.

Na základě předcházející výměny názorů na možnost spolupráce spřátelených
vmeteorologických společností uskutečnila se návštěva 1» místopředsedy CSMS, 

Prof, Dr M. Končeka, člena korespondenta SAV a vědeckého sekretáře ČSMS se 
Dr J. Podal- ka v Maďarské lidové republice ve dnech 24. až 27.XI4Ů963. Za 
maďarskou stranu vedl jednání president mačlarské meteorologické společnosti 
Dr A. Hille,. vicepresident Dr L. Aujeszky, generální sekretář Dr J. Szakály a 
sekretář A, Si on, pronufys.

Během návštěvy se seznámili představitelé ČSMS s organisací Maďarské meteo
rologické společnosti^ prohovořili reálné možnosti navázání těisné spolupráce, 
která by v podstatě zahrnovala v budoucnosti následující pole působnosti í

1) výměna odborné literatury i organizačních zpráv vycházejících z popudu 
meteorologických společnosti,

2) výměna názorů na účelnou propagaci a výuku meteorologie,
3) výměna hodnotných referátů se-.všech odvětví meteorologie,
4) bezdevisová výměna odborných pracovníků a vzájemná návštěva kolokvií, 

kongresů a pod*

Při celém jednání se projevovala ne, obou stranách snaha realisovat spolu
práci na co nejširší základně, tj. při spolupráci na důležitých -úkolech posilo
vat postavení meteorologie jako vědy a služby ve státě- , umožnit zejména mladším 
pracovníkům výměnu odborných zkušeností.

V rámci oficielní návštěvy v MLR prodiskutovali naši představitelé někte
ré otázky týkající se života společnosti a vztahu ke službě s ředitelem meteoro
logické služby Prof. Dr F. Désim a jeho zástupcem Dr A. Záchem. Navštívili i 
velmi dobře vybudovanou a zařízenou aerologickou observatoř Budapest- LorinC-, 
vedenou Dr. B.Bóllem.

Na závěr návštěvy byly promítnuty tři mačlarské filmy mající vztah k me
teorologii, z nichž zvláště barevný film lícící úkoly meteorologické služby na 
pobřeží Blatenského jezera zasluhuje uznání .

Srdečné prostředí během celého zasedán: i názorová jednota, všech delegátů 
jsou zárukou, že nezůstane jen při oficielním navázání styků a že již během 
meteorologické konference v Praze v r. 1964 budeme mít možnost seznámit se se 
zajímavými a hodnotnými výsledky práce naši»3 i kolegů v MLR.
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Na základě programu činnosti ČSMS a schváleného plánu práce na r. 1964 
byla svolána na 2.pro3ince 1963 do zasedací síně budovy HMU ustavující schůze 
pobočky ČSMS \ Praze. Této schůzi předcházela jak přípravná jednání v předsed
nictvu ČSMS tak i v hlavním výboru a byla svolána jedna schůze přípravného vý
boru pobočky.

Ustavující schůzi zahájil a řídil předseda ČSMS Prof.Dr A. Gregor, který 
ve stručném úvodním projevu, naznačil důvody, které vedly k ustavení pobočky 
v Praze ) když již delší dobu existují pobočky v Bratislavě, Brně a v Hradci 
Králové).Je to především odborné hledisko, které žádá organizační základnu pro 
prodiskutování důležitých otázek týkajících se nejrůznějších disciplin meteoro
logie (např. problény související s předpovědí počasí, s energetickou bilancí 
v přízemní vrstvě, se šířením exhalací ze závodů, se vztahem počasí a podnebí 
k člověku i rostlinám apod.). Dále jsou to hlediska adoinistrativně-organisační 
povahy..'/. - jak naznačil v rozboru této otázky vědecký sekretář ČSMS Dr J. Podzi
mek - která se odrážejí ve stanovách společnosti a v budování společnosti na 
regionální základně, přičemž nijak není omezována činnost odborných skupin.
Po obsáhlé diskusi o zaměření činnosti pobočky byl přednesen návrh kandidátky 
členů předsednictva pobočky v Praze. Aklamací zvolilo 31 přítomných členů ČSMS 
předsednictvo pobočky ve složení : předseda K. Bayer CSc,

místopředseda 
sekretář 
pokladník 
propag.ref. 
náhradníci ;

Dr J. Brádka 
L. Coufal, prom.geograf 
mjr.F. Pechala 
Dr K„ Straka,
M..Skoda, p.f. 
0. ZikraundajCSc

Nově zvolený předseda pobočky Praha seznámil přítomné s pracovním progra
mem pobočky. Těžiště činnosti bude v pracovních schůzích s odbornou přednáškoue 
Přednášky se zaměří na tenata aktuální^související s předpovědí počasí, se stu
diem obecné cirkulace atmosféry, s fluktuacemi klimatu, se šíráním exhalací v 
přízemní vrstvě atmosféry a se vznikem průmyslových mlh.

Na závěr programu ustavující schůze pražské pobočky přednesl Dr J * Podzimek 
referát o zkušenostech z XI. valného shromáždění UGGI v Borkeley v USA. Vyzdvihl 
zejména referáty přinášející nové objevy ve vysoké atmosféře a práce, které se 
snažily najít spojení cirkulace ve vyšších hladinách atmosféry a v troposféře.

I
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Řada referátů v Berkeley pojednávala o významném mladém odvětví-meteorologie - 
radiometeorologii, zahrnující nejen radarovou meteorologii, ale i všechny otázky 
související se šířením radiových vln v atmosféře, lák studium podmínek šíření 
dává informace o fysikálním stavu ovzduší. Z jiných zajímavých symposií pořádaných 
v rámci zasedání UGGI uvedl referující některé poznatky ze symposia o ledových 
krystalech, o fysice oblaků a o turbulenci v přízemní vrstvě atmosféry. Nové 
■poznatky velkého praktického dosahu přineslo symposium o výparu«. Zde bylo např.

několik referátů zabývajících se problémem zamezení výparu z vodních ploch a 
z půdy. Četnými dotazy a živou diskusí byla ustavující schůze pobočky ČSMS v 
Praze zakončena* --

Zasedání Bioklimatické_skupiny_ČSMS_při^ČSAVi,_konané_ve_dnech_20_a_21. 
září 1963 ve Vysoké škole zemědělské v Brně»

#
Zasedání zahájil a řídil předseda Bioklimatologické skupiny prof.dr„ K.

Bobek, který uvítal všechny přítomné, zejména pak předsedu Čs. meteorologické 
společnosti při ČSAV prof. dr. ů. Gregora a předsedu Bioklimatologické komise 
ČSAV prof.dr. V. Nováka. Zároveň poděkoval kolektivu Ústavu zemědělské a les
nické bioklimatologie v čele s inž. Havlíčkem za vzornou organizaci zasedání. 
Předseda pak seznámil plénum s činností Biokl. skupiny a s plánem na rok 1964»

Inž. Uhrecký v prvé části referátu poukázal na nedostatky a obtíže bio- 
meteorologických výzkumů, spočívající v nedostatku vhodných přístrojů, v jejich 
špatné kvalitě, v nedostatku školených pracovníků v bioklimatologii apod.,v dru
hé části pak pojednal o organizaci a metodice fytoklimatických výzkumů. 0 pro
blémech urbanistické klimatologie na příkladu projekce nového sídliště v Brně 
hovořil ve svém referátu S.Nečas, prom. geograf«, Zdůraznil nutnost bioklinato- 
logických posudků před výstavbou nových sídliší a odpovědnější■přístup projek
tantů k nim. •*

Středometrážní film Ústavu zemědělské^bioklimatologie natočený pro potřeby 
výuky seznámil diváky s obsluhou meteorologických a bioklimatologických přístro
jů na ústavní stanici i v terénu.

Plenární zasedání .navštívil rektor Vysoké školy zemědělské prof.dr. inž»
M.Výskot CSc, který uvítal přítomné na půdě VŠZ a zdůraznil, že obor bioklima
tologie na brněnské vysoké škole zaujal místo, které mu svým významem právem 
náleží.
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Po společném obědě v závt jídelně VŠZ, odjeli účastníci zasedaJní autokarem 
na brněnskou přehradu, kde při projíždce motorovou lodí v diskusi se správcem 
přehrady F, Šikulou se seznámili s hydrologickými a biok1imato 1 ogiokým problé
my vodních přehrado Po exkursi následovala prohlídka brrěnskéhó Veletrhu*

Druhý den zasddaní - schůzi zahájil a řídil Ii místopředseda dr. Intribus.
Inž. Havlíček podal zpřávti o III.. mezinárodním bioneteořologickém kongresu. 

Pojednal o závažných referátedM v jednotlivých sekcích a informoval o rozhodnutí 
presidia ISB uspořádat přišli IV. biometeorologický kongres V zenibh socialistické* 
ho tábora a to bud V Polsku^ Mactarsku nebo Československu*

V rámci studia půdního nikřóklimatu sestrojili ss. Uhrecký, Brabec a kolcar 
přístroj pro zjištování tepelných fehrrakterstik půd, ktbřý účastníkům demonstro
vali, upozornili na některé jeHd technické parametry a líhznačili použití v praxi.

Vítanou byla informace zástupce výrobce meteorologických přístrojů Metra 
Praha s„ Bubeníka ó novihkách v oborů meteorologie,

V referátu so inž., Havlíček zmínil o systému výuky zemědělských a lesnických 
bioklimatologů na VSZ, o obsahu přednášek a praktických cvičení z tohoto oboru a 
naznačil některé možnosti zlepšení úrovně pedagogické práce„

Po diskusi vyzval předsedající vážené hosty ss. prof-,Gregora a akademika 
Nováka o zhodnocení celého brněnského zasedání. Oba řečníci se vyjádřili o obou 
dnech zasedání velmi pochvalně* Závěrem poděkoval dr* Intribus jménem všec^ pří
tomných inž. Havlíčkovi a celému kolektivu jeho ústavu za vzornou organizaci a 
uspořádání celého zasedání«

Po společném obědě odjeli členové skupiny autokarem na pokusné plochy prof. 
dr.inžo M,Vyskcta v polesí Račice u Vyškova, kde se seznámili s mikroklimatickým 
průzkumem pruhových sočí3

Dne 3»VII- 1S63 uspořádal Hydrometeorologický ústav v součinnosti s Čs.

meteorologickou společností přednášku prof„M,I ,-Judina, předního sovětského spe
cialisty v oboru početní předpovědi počasí, Prof.Judin, který dlel na léčení v 
Karlových Varech přijal pozvání s»ředitele Zítka a na pracovištipHMÚ v Komora- 
nech pronesl neobyčejně podnětnou přednášku o některých obecných problémech dal

šího rozvoje objektivních předpovědních metod. Zdůraznil a rozvedl především sku
tečnost, že dne. jsou Lactoďy početní předpovědi, již v širokém měřítku prakticky 
aplikovány a vyslovil se optimisticky o možnostech dalšího úspěšného vývoje těchto

l
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metod ve světovém měřítku i v ČSSR, kde se můžeme opírat o určitou nespornou 
tradici. Naznačil i cestu, jak řešit problém regionální početní předpovědi pro 
oblast, která má řádové rozměry naší republiky a podtrhl význam matematicko- fy- 
si}cfLlních metod pro další rozvoj meteorologie« -

Z aktivní diskuse, která následovala po přednášce, bylo zřejmé, že o početní 
předpovědní metody je u nás dostatečný zájem, i když prozatímní. možnosti pro vý*. 
$cum i aplikaci byly malé v důsledku nemožnosti výpočtů na výkonných samočinných 
počítačích i pro nedostatek oficiální podpory,, Lže doufat, že přednáška prof.Judi- 
na bude významným povzbuzením pro náš další systematický výzkum v tomto směru

/
Přednáška S.P. Chromová v Bratislava
Profesor moskovskej univerzity S.PiCnřomov so svbjou manželkou LkliMamóntk- 

vou v júli 1963 navštívili súkromne rožne miesta v OeskoslovehSku* Pri návštěvě
y   ̂ ^v Bratislavě ho požiadala Cs. meteorologická spoločnost- Slovenská skupina pri

* prednesenie verejnej přednášky v CSMS o súčasnom stave klimatologii V SSSR* 
Profofeor Chromov predniesol tuto přednášku Zúojula, 1963 v přednáškovej siehi 
PHMÚ ý Bratislavě na Kolíbe. V prednáške podal výstižný prehlad o doterajšom vý
voji klihatdlógie v SSSR, o vědeckých pracoviskách a hlavných problémech V klima
tologii, ktořé sa v súčadnej době riešia v SSSR,, Vysokohodnotná a poučná přednáška 
vyvolala u pósluchacov Velmi dobrý ohlas«

lil. Mezinárodní konference o atmosférické a_ prostorové elektřině v Montreux* 
Několik dosetiletí stojí před meteorology i fysiky dvě nlavní otázky z 

atmosférické eleltřiny nezodpověděny : Jak si Udržuje naše Zemi stálý záporný náboj 
a jak dochází ke vzniku velkých eloktříckých nábojů v bouřkových oblacích. Na tyto 
otázky se především zaměřila lili Mezinárodní konferehde o athbáférické a prosto
rové elektřině, jež /se konala bd 6. do lOdšvětna 1963 ve švýcarském Měhtřeux. ■ 
Konfererice měla dále na prô dátfiU jedháhí b fysikálni podstatě blesku, o výsledcích 
aplikovaného výžkunii účinné ochrany před bleskem a velká důležitost byla přikládá
na referátům o výzkumu atmosférického elektrického ; ' loVG vysokých hladinách atmo
sféry*

Z referátů, které byly předneseny zasluhují zmínky přehledové zprávy o výzku
mu atmosférické elektřiny v Japonsku, v Sev• Svazu, ve střední Evropě, v Anglii 
a v Americe, které přednesli vybraní Dracovníci i těchto zemí neb oblastí* Několik 
referátů bylo věnováne problémům atmosférické elektřiny "pěkného počasí " a 
výzkumu elektrického pole ve vyšších vrstvách,- Těžištěm konference byly nové hypo-
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thesy a po' ufeý o teorii bduřkovc elektřiny; Stýři hlavní referáty toho druhu 
přinesly nekteré nóvó pohledy na vzniky rozložení a krátkodobé obňóvování pro
storových eleíctrických nábojů« Představovaly však zpravidla pouze dílčí řešení 
problému a zejména při kvantitativním rozboru mechanismu bouřek Zcela neuspoko
jily*.Asi 10 referátů so zabývalo fysikou blesku a speciálními případy blesku 
(např. kulový blesk)« Několik referátů bylo věnováno studiu rozložení bouřek a 
ochraně před bleskenu Závěr konference tvořila sdělení o elektrickém poli v kost
nickém prostoru, mezi nimiž byly jak zprávy o výsledcích výzkumu v poslední době* 
tak i některé informace o přístrojové technice použivané v raketách a v umělých 
družicích Žene* . ; _iU

Podrobnější zpráva o konferenci bude uveřejněna v Meteorologických zpřá- 
vách a může. být* institucím zapůjčena na žádost adresovanou na knihovnu Ústavu 
fysiky atmosféry ČSAV, Boční II, Praha 10-Spořilov.

__V. Mezinárodní symposium o kondensačních a ledových jádrech v Cleraont-
Ferrandu a v Toulouse*

Ve dnech 13* až 17« května 1963 se konalo ve Francii symposium o kondensač-
ních a ledových jádrech«Program symposia byl zaměřen na. následující problémy :
Fysikální povaha a účinnost ledových jader. Umělá ledová jádra* Měření koncentra-
cí přirozených a umělých ledových jader. Kondensaění iádr* a jejich měření*
Výsledky nořeni kondensačních jader* řysikální vlastnosti kondensačních jader*
Původ kondensačních jader« Elektrická vlastnosti jader a radioaktivní kondensač-%
ní jádra*

Ze zajín.avějších referátů uvádíme zejména studie vlastnstí přirozených le
dových jader v Yellowstonskén parku a sledování koncentrace aktivních ledových
jader v okolí průmyslových závodů. . Několik referátů se zabývalo otázkou působení, *

různých chemických látek na aktivitu ledových jader jodidu stříbrného* 0 něpíc-áph 
metodách koncentrace- kondensxčních jader a o nových přístrojích informovaly tři 
referáty* Z oboru fysiky oblaků a srážek byly předneseny referáty na terna měření . 
spektra velikostí kapiček v městských mlhách a o účinnosti i o ekonomickém zhodno
cení pokusů s umělými zásahy do počasí* Několik prací podrobně probíralo otázku 
vzniku kondensačních jader zejména v přímořských oblastech a jeden referát byl 
zaměřen na studium koloběhu o výměny kondensačních jader v celosvětovém měřítku* 
Závěrečná část symposia, které plně splnild poslání, byla věnována otázkám vzniku 
a rekonbinace iontů v atmosféře i použití radioaktivních stopových látek ke sledo—
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vání vzniku kondensačních produktu a ke studiu atmosférické cirkulace.
Podrobnější zpráva o jednání muže být institucím zapůjčena na jejich žádost* 

adresovanou na knihovnu Ústavu fysiky atmosféry ČSAV, Boční II, Praha 10-Spořilov,

Výborová schůze ČSHS - Slovenská skupina pri SAV, dne 5. 9. 1963 
Tajomnik skupiny dr. J. Otruba informoval členov o přednáškovéj činnosti v 

I.polroku 1963. Plán prednášok bol co do.počtu splněný. Daíej bola prečítaná zpráva o 
činnosti skupiny za I.polrok. - Z usnesenia poslednej výborovéj schodze třeba ešte 
splnit jeden bod, a to dojednat s dr. Tibentským z Historického ústavu SAV bližšie 
podrobnosti o spracováni "Historie meteorologických pozorovaní a meteorologie na 
Slovensku " - vybaví dr. ,J. Otruba.

Ako druhý bod programu bol dohodnutý finančný plán na r. 1964. Byl taktiež sta
novený pracovný plán na r, 1964, ktorý ma byt hlavně zameraný na populárno-vedockú 
činnost v rámci Družstevně,i školy práce JRD: Štátnych majetkov, na šlcolenie agronó- 
mov apod. Podlá dohovoru na Pevereníctve poínohospodárstva a lesného hospodárstva 
'Slovenská skupina ČSMS'pri SAV usporiada populárno-vedecké přednášky nielen v Západo-

y f Vslovenskom kraji, ako bolo povodně plánované, ale na celon území Slovenska. ttelej 
bpl vypracovaný.pláň prednášok na II. polrok 1963*. - Plán činnosti na r. 1964 bol 
stanovený takto :
1) Asi 40 populárno-vedeckých prednášok pře členov JRD, agronómov a iných pricoVní- 

kov JRD a Štátnych majetkov- v rámci Družstevnej školy práce, na školení roznych 
odbomíkov v polnohospodárstve a-to hlavně v Západoslovenskom kraji, zčásti i v . 
ostatných krajoch Slovenska. Náplň prednášok a ich časový rozvrh bol predbežne 
osobné dojednaný na Povereníctve poínohospodárstva a lesného hospodárstva. Podrob
nosti budú dohodnuté písomne. Popu}.árno-vedecká činnost pro potřeby poínohospo- 
darstva v r. 1964 a v dalších rokoch bude tvořit hlavnú nápln pracovného programu 
nasej spoločnostia

2) 10-12 odborných prednášok pre členov spoločnosti a pre veřejnost16. Témy a termíny 
prednášok sa budú plánovat polroene. Tieto přednášky sa budu konat•v spolupráci 
so ZŠP na HMQ v Bratislavě a s inými pobočkami ČSMS.

3)
4)

5)
6 )

3-4 přednášky pre inó odbočky ČSMS pri ČSAV
V spolupráci s Hlav. výborom GSl.iS v Prahe příprava, a organizovanie Celoštátnej 
meteorologickoj konferencie s medzinárodnou účastou v Libliciach v jeseni 1964 
Populárno-vedecka činnost v tozhlase, téievízii a tlači,
Spracoyanio "Historie meteorologických pozorovaní a meteorologie na Slovensku" 
'/dlhodobí úkol/ v spolupráci s Odd. historie vied Historického ústavu SAV.
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7) Práca na terrainologickom meteorologickou! slovníku v spolupráci s Hlav.výborem ČSHS
8) Propagdcia významu meteorologie v dennej tlačí a v rozhlase z příležitosti osláv 

Světového meteorologického dňa {23.III«)

Seznam přednášek, které uspořádá Pražská pobočka ČSMS ar .jarním období 1964 :
9.1. 64 A. Mrkos s Některé poznatky z Antarktidy .
23*1*64 J* Reinhartová : Vliv povětrnostních podmínek v různých podnebních oblastech

zeměkoule na technická zařízení a klinatografické zpracování 
pro účely techniky --- -

30.1.64 B.Bohm a íbRcin: Některé úkoly meteorologie související s ochranou čistoty
ovzduší v průnyslových oblastech -.díl I.

13.2.64 B. Bohm a Fh Rein ; díl II » a
27*2.64 SoČernava, V P Jirovský , Z.Smolík : Některé otázky letecké meteorologie 
5*3* 64 D.Vítková sInformace o přístrojích používaných v současné době při radio-

sondážníbh měřeních
12.3«64 J. Píchá : Stratosférická cirkulace
26*3©64 B©Sobíšeks Výsledky jednání expertů pro přístroje zení tábora socialismu

o unifikaci hydrometeorologických měření
9.4«64 V.Kokos: Některé""poznatky z frontální analyzy

23*4*64 MsSkoda: Současný stav praktického používání numerických předpovědních me
tod v jednotlivých službách

7-5.64 SoBrandejs? A otázkám základního výzkumu v oboru meteorologie a klimatolo
gie v CS3R

14*5.64 J.Forchtgctt; Klasifikace a předpověď nefront dáních bouřek
21 .>5*64 F®Pechaiar K některým otázkám existence a vlastností přirozeného synoptické-

iio období z hlediska fyzikálního.

k.

, 1
Výzva všem členům CSMS

Vzhledem k navázání oficielních styků se spřátelenými meteorologickými společnostmi 
v PLU, NDR a MLR žádáme, aby všichni členové CSMS, pokud obdrží .separáty svých publi
kovaných prací, zasílali vždy 3 až 5 exemplářů na sekretariát na adresu : s.R,Veselá, 
Hydrometeorologický ústav, Praha 5-Smíchov, Holečkova ul.8. Seperátů bude použito 
k výměnné službo, k propagaci naší meteorologie a k navázání styků našich odborných 
pracovníků s kolegy ze spřátelených zemí,

Členové CSMS se nobcu obracet rMlo výzvy adresované pobočkám CSMS v tomto číslo 
Věstníku na příslušné pobočky s dotazy odborného i organisačního rázu*

\



u. g *.

^ yy p»b«čkám_ČSMS_: v
Na základě připojeného seznamu členů sepíši fceitretá̂ i p^Aček členy CSMB, kter.

dpddají do sféry působnosti jejich poboček podle náblodu-jibího klíče :
pobočka Praha - zahrnuje zatím kraje s Středočeský. Západočeský, Jihočeský

(adresa : L.Coufal, ¿MU, Praha 5-Hoč očková 8 )
pobočka Hradec Králové - zahrnuje zatím kraje : Východočeský, Severočeský

(adresa : .Dr Ji ticha* Observatoř HMU, hvězdář. ,
* Hradeb křálové <í)

, , \ „ %pobočka Brno - zahrnuje zatím kraje : Jihomoravský\ SeVoronorávský
(adresa: E. Quilt i, prom*geogr6, Brno J6-

Chládkova 17
pobočka Bratislava - zahrnujá zatím kraje : Západoslovenský, Středoslovenský a Výcho

doslovenský ( .adresa Uř J. Ctrúba, Bratislavo,
Nedbalova.* -i ty

Předpokládá se do r. 1965 ustaVbldl poboček v Plzni, $es. Budějovicích, Ostravo 
a v Košicích*

Žádáme,-aby podle odborného zaměření svých členů pobočky zvaly příslušníky ČSLIS 
na přednášky a udržovaly se všemi členy a+yk. Pobočky nohou prost?e<nictvím Věstník; 
ČSMS informovat členy v jejich krajích o důležitých organisačních Opatřeních <>

Pobočky ČSMS nahlásí ve smyslu dřívější žádosti sekretariátu CSMS do konce 
ledna 1964 zájemce o
1) bezdevisovou výměnu s meteorology v NDR, MLR, PLR - nezávazně ( podle připojeného

vzoru)
2) přednáškovou činnost v NDR, MLR, PLR [ je nutno připojit název a strucuý obsah 

přednášky a udání jazyka v němž bude proslovena) <■ Jinak platí všechny připomínky 
z našeho připíšu

Dotazník k žádosti o výměnu

Země - kam
Obor o který na žadatel zájem, příp* instituce ( je-li konkrétní námět i jméno

příppartnera)
1* Jméno žadatele, data narození, adresa 
2. Obor ve kterém žadatel pracuje
3* Obor ve kterém výměnu žádá, doba a délka stáže 
4. Jazykové znalosti
5* Předpokládaný souhlas zaměstnavatele a zda má žadatel pas

- v i

i
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Ve dnech 12. a 13«, prosince 1963 konalo se zasedaní Bioklimatoio.gické skupiny 
ČSMS na Ústavě hygieny v Praze, Podrobnější zprávu jak z plenárního zasedání skupiny 
tak z jednání předsednictva uveřejníme v příštím čísle Věstníku.

Zpráva hospodáře všem členům ČSMS ?

Značný počet členů nesplnil dosua svě člensko povinnosti v mdnén placení Člensky 
příspěvků za r. 1963® Žádáme snažně, nestěžujte naši finanční situaci ; i my máme své 
plány a povinnosti, které musíme plnit. A těmto můžeme správně dostát jen s Vaší po
mocí v řádném a včasném placení. K tomuto číslu Věstníku opět přikládáme složenky, 
které použijte k placení příspěvku. Za porozumění Vám děkují .

t
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